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Sadownicy wysypali jabłka na rondzie w Górze Kalwarii
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Bunt sadowników
\\\ GÓRA KALWARIA, WARSZAWA

Ich sytuacja na jesieni była dramatyczna, teraz to katastrofa. 
Dlaczego sadownicy wysypali jabłka na rondzie w Górze Kalwarii? 
I czym jest Eskimos?   

a by usprawnić budowę ulicy Pu-
ławskiej, gmina Piaseczno podję-

ła się zaprojektowania odcinka od ul. 
Energetycznej do ul. Syrenki. Wice-
burmistrz Robert Widz przekazał już 
dyrektorowi GDDKiA dokumentację 

projektową. Dzięki temu GDDKiA mo-
że rozpocząć procedurę przetargową 
na Studium Techniczno-Ekonomiczno-
-Środowiskowe (STEŚ; wykonuje je się  
m.in. po to, aby ustalić korytarz tere-
nowy dla przebiegu tras oraz typy i 
główne parametry techniczne obiektów 
budowlanych czyli np. wiaduktów lub 
tuneli oraz żeby umożliwić uzyskanie 
decyzji o środowiskowych uwarunko-
waniach i zgody na realizację przedsię-
wzięcia). 

Przebudują wiadukt

\\\ PIASECZNO

Właściciel wiaduktu kolejowego nad ulicą Puławską  
wprowadził wykonawcę na plac budowy. Przebudowa jest 
konieczna aby poszerzyć tę część drogi do trzech pasów.  

Pozostałość po ciepłociągu zostanie zlikwidowana, filary wiaduktu będą węż-
sze, a Puławska, przynajmniej na tym odcinku, będzie miała po 3 pasy

Filar na pasie zieleni 
zostanie zwężony  

do 120 cm

R E K L A M A

dokończenie 
na str. 3
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Od kwietnia zapłacimy więcej 
za usługi pocztowe. Plusem jest 
znaczne uproszczenie cennika 
usług.

P oczta Polska szykuje się do rewo-
lucji cenowej. Władze spółki tłu-

maczą ten krok koniecznością uszczel-
nienia systemu i ograniczenia strat fi-
nansowych. Chodzi przede wszystkim 
o rynek usług e-commerce i wysyłanie 
zamówionych towarów jako przesyłki 
listowe zamiast paczek. Wysłanie listu 
jest bowiem tańsze. W kopertach bą-
belkowych jako listy wysyłane są nie 
tylko drobne przedmioty, takie jak noś-

niki pamięci czy biżuteria, ale również 
książki czy odzież. Od 1 kwietnia klient 
poczty będzie miał do dyspozycji tylko 
przesyłki listowe w rozmiarze S,M i L. 
Uproszczony zostanie dotychczasowy 
system, w którym przy wycenie prze-
syłki brane były pod uwagę zarówno 
rozmiary koperty jak i jej waga. Biuro 

prasowe spółki poinformowało nas, że 
cennik zostanie upubliczniony w poło-
wie marca. Nowe zasady opublikowała  
już jednak na swoich łamach „Rzecz-
pospolita”.

Cena znaczka na pocztówkę czy 
standardowy list wzrośnie z 2,60 do 
3,30 zł. Tym samym podstawowy list 
ekonomiczny zdrożeje aż o 27%, ale za 
to w tej cenie wysłać będzie można list o 
wadze do 500 g (dotąd 350 g), pod wa-
runkiem, że grubość koperty nie prze-
kroczy 2 cm. Kosztujący 4 zł rozmiar 
M również musi mieć maksymalnie 2 
cm grubości, ale waga może wynieść 
do 1 kg. List w rozmiarze L kosztował 
będzie 6,60 zł. Wymiary koperty nie 
mogą przekroczyć w sumie 90 cm, a 
waga 2 kg. 

To oznacza podwyżkę cen pod-
stawowych usług, ale, jak podkreślają 
pocztowcy, ceny tzw. usług powszech-
nych są w Polsce relatywnie niskie w 
porównaniu z innymi krajami europej-
skimi.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Drożej 
na poczcie

Podwyżka cen usług, w sytuacji, gdy 
klienci narzekają na ich jakość, nie 
spotka się raczej z entuzjastycznym 
przyjęciem

\\\ PIASECZNO

W Dzień Kobiet burmistrz 
Daniel Putkiewicz podpisał 
zarządzenie w sprawie 
powołania Piaseczyńskiej Rady 
Kobiet i nadania jej statutu.   

W sali konferencyjnej Urzędu Mia-
sta 8 marca pojawiły się inicja-

torki powstania Rady Kobiet. Burmistrz 
wręczył im żółte tulipany.

– To ważne, aby kobiece spojrzenie 
na wiele tematów silniej wybrzmiewa-
ło i mobilizowało do działania – mówi 
Iwona Jackowicz, radna powiatowa. 

Czym będzie się zajmować Ra-
da? Celem jej działania jest integracja, 
wspieranie i reprezentowanie kobiecej 
perspektywy świata w gminie Piasecz-
no, w szczególności poprzez:
1. inicjowanie na posiedzeniach po-
szczególnych komisji Rady Miasta dzia-
łań mających na celu poprawę jakości 
życia kobiet;
2. aktywizację zawodową i społeczną 
piasecznianek;
3. wpływanie na organizację przestrze-
ni publicznej miasta, aby była bardziej 
przyjazna dla mieszkanek;
4. analizowanie i monitorowanie polity-
ki gminy Piaseczno dotyczącej potrzeb 
kobiet;

5. opiniowanie strategicznych doku-
mentów miasta pod kątem wpływu za-
wartych w nich zapisów na życie kobiet;
6. edukację mieszkańców dotyczącą 
równouprawnienia płci;
7. inicjowanie działań przeciwdziała-
jących dyskryminacji mieszkanek Pia-
seczna;
8. promowanie działań na rzecz zwięk-
szenia bezpieczeństwa i przeciwdziała-
nia przemocy wobec kobiet;
9. wspieranie organizacji, akcji społecz-
nych i imprez propagujących tematy 
kobiece;
10. wspieranie równych szans życio-
wych dla kobiet;

11. promocja zdrowia kobiet w tym 
sportu;
12. współpraca z lokalnymi organiza-
cjami pozarządowymi promującymi 
sprawy kobiet;
13. budowanie świadomości ekono-
micznej kobiet;
14. monitorowanie sytuacji imigrantek 
zamieszkujących w gminie oraz inicjo-
wanie działań umożliwiających integra-
cję z lokalną społecznością.

Pierwsze spotkanie Rady Kobiet 
odbędzie się 11 kwietnia. Wówczas zo-
stanie powołany skład Rady.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Piaseczyńska Rada Kobiet

8 marca burmistrz powołał Piaseczyńską Radę Kobiet

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy  

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. z 2018 r., poz. 2204 
ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Pia- 
secznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej www.piaseczno.pl, 
zamieszczony został szczegółowy wykaz dot. niezabudowanej nieruchomości 
przeznaczonej do sprzedaży w trybie przetargowym, stanowiącej działki ew.: nr 53  
o pow. 4325 m2, nr 54 o pow. 4332 m2, nr 55 o pow. 4326 m2, nr 56 o pow. 4360 m2, 
położonej w obr. 03-14 w Konstancinie-Jeziornie przy ul. Gąsiorowskiego, uregu-
lowanej w księdze wieczystej nr KW WA5M/00004516/0. Wykaz został wywieszony 
na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni.

Osoby, którym przysługuje pierwszeństwo w nabyciu w/w nieruchomości, 
zgodnie z art. 34 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (Dz. U. z 2018 r, poz. 2204 ze zm.) winne złożyć wniosek o nabycie 
nieruchomości w terminie 6 tygodni, licząc od dnia wywieszenia wykazu, tj. od dnia 
13.03.2019 r.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

 

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy 

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. z 2018 r., 
poz. 2204 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej  
www.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dotyczący nieruchomo- 
ści stanowiącej własność Powiatu Piaseczyńskiego przeznaczonej do ponownego 
użyczenia na czas określony na rzecz dotychczasowego podmiotu na czas 
określony 10 lat, od dnia 18.11.2019 r. do dnia 17.11.2022 r. Przedmiot użyczenia 
stanowi część nieruchomości zabudowanej o pow. 0,4455 ha, działka nr ew. 52/2 
obr. 19, położonej w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 17, na której zlokalizowany 
jest kompleks boisk Orlik. Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres  
21 dni od dnia 13.03.2019 r.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego
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Ktoś upodobał sobie stację 
transformatorową w Zalesiu 
Górnym jako nośnik gróźb 
karalnych do pewnego 
człowieka. Gmina ją czyści, 
niemniej treść graffiti przeraża.

n ajpierw ktoś groził połamaniem 
kogoś równo. Wydział Utrzyma-

nia Terenów Publicznych zamalował 
napisy. Napisy dość szybko pojawiły się 
ponownie, grożąc komuś złapaniem i 
połamaniem. Przy okazji wyraźnie ko-
muś marzy się czynność seksualna z 
klubem sportowym KSP Polonia.

Estetyka przestrzeni publicznej to 
jedno. Niemniej grożenie konkretnej 
osobie połamaniem, podczas kiedy 
prokuratura ściga już podobne wpisy 

na portalach społecznościowych, po-
winno podlegać innej karze niż tylko 
zniszczenie mienia. 

Groźby karalne w Kodeksie Karnym 
mają jednak pewien niuans. Aby stać 
się groźbą ściganą przez służby, po-
krzywdzony musi złożyć wniosek. W 
tym przypadku taki wniosek musiałby 
wnieść człowiek wymieniony z nazwi-
ska na rażących napisach.

Art. 190 § 1 Kodeksu Karnego 
brzmi: Kto grozi innej osobie popełnie-
niem przestępstwa na jej szkodę lub 
szkodę osoby najbliższej, jeżeli groźba 
wzbudza w zagrożonym uzasadnioną 
obawę, że będzie spełniona, podlega 
grzywnie, karze ograniczenia wolności 
albo pozbawienia wolności do lat 2. § 
2 Ściganie następuje na wniosek po-
krzywdzonego.

Oczywiście dalej problematyczne 
jest ściganie, czy to za groźby czy za 
wandalizm, jednak autorzy takich wpi-
sów powinni pamiętać, że zawsze ktoś 
może ich zauważyć, donieść lub mogą 
się czymś zdradzić. Jeżeli natomiast po-
krzywdzony złoży wniosek, nie będzie 
to już zwyczajne niszczenie mienia.

Joanna Grela

Groźby 
na skrzynce

Groźba staje się karalna kiedy pokrzywdzony złoży wniosek o ściganie

R E K L A M A

O g ł O s z e n I e
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REKLAMA 786 202 606

W ubiegły czwartek na rondzie w 
Górze Kalwarii z wielkich wor-

ków wysypały się jabłka. Chwilę później 
wypadły z samochodu dostawczego na 
Placu Unii Lubelskiej. 8 marca przez 
działaczy AGROunii były rozdawane w 
formie prezentów dla kobiet. W niedzie-
lę po południu (czyli wtedy, kiedy wiele 
osób wraca do Warszawy) sadownicy 
znowu zablokowali rondo w Górze Kal-
warii. O co chodzi sadownikom?

– Chcemy zwrócić uwagę na to, że 
jest ogromny problem z jabłkami. Do-
prowadziły do tego wieloletnie błędy 
i niedorzeczna polityka zagraniczna, 
różne afery, jak ta z Eskimosem dla 
przykładu. Dochodzi do tego niska sku-
teczność funduszu promocji – tłumaczy 
prezes AGROunii Michał Kołodziejczak 
w rozmowie z portalem ŚwiatRolnika.
info. – Sadownicy nie powinni ukrywać 
na wsiach swojego dramatu spowodo-
wanego brakiem możliwości sprzedaży 
owoców. Niech ludzie widzą, że mają 
problem. Wezwaliśmy sadowników do 
działania.

Eskimos to spółka z siedzibą w 
Konstancinie-Jeziornie, która miała re-
alizować program stabilizacji cen skupu 
owoców (tzw. skup interwencyjny ja-
błek), opracowany przez Ministerstwo 
Rolnictwa. Jednak i sadownicy i punk- 

ty skupu do tej pory czekają na pienią-
dze.

Interwencyjny skup jabłek miał 
polegać na tym, że punkt skupu pod-
pisywał umowę na dostawę jabłek 
po wyższej stawce, płacił rolnikowi z 
własnych pieniędzy, spółka Eskimos 
miała przelewać pieniądze do skupu. 
Sadownik także mógł podpisać umowę 
na dostawę i wziąć zaliczkę za jabłka, 
które dostarczyłby później. Eskimos 
miał płacić 25 gr za kilogram, kiedy w 
skupach obowiązywały ceny 10-15 gr 
za kilogram.

Echo Dnia Radom opisuje właści-
ciela skupu, który złożył zawiadomienie 
do prokuratury o oszustwie dokona-
nym przez spółkę Eskimos i ministra 
rolnictwa Jana Ardanowskiego. Eskimos 
miał płacić za dostarczone owoce w 
ciągu 10 dni, tymczasem właścicielowi 
skupu po ponad 60 dniach nie wypłaco-
no 550 050 zł. Takie praktyki powodują, 
że skupy tracą płynność finansową, nie 
są w stanie zapłacić sadownikom, więc 
ci też mają problemy finansowe. 

Za to ESKIMOS S.A. informuje w 
komunikacie z 24 stycznia 2019 r., iż 
„realizowany przez Spółkę Program Sta-
bilizacji Cen na Rynku Jabłek odniósł 
zamierzony skutek. Ceny jabłek prze-
mysłowych zostały ustabilizowane na 
poziomie gwarantującym sadownikom 
opłacalność produkcji. Spółka zdaje  
sobie sprawę z faktu, iż jest to opłacal-
ność na poziomie minimalnym, stąd  
też w dalszej części realizacji (…).  
Realizacja Programu na dzień dzisiej- 
szy doprowadziła do sytuacji w której  

ESKIMOS S.A. stał się znaczącym pod-
miotem na globalnym rynku koncen-
tratu jabłkowego”.

Sadownicy natomiast mówią, że 
program stabilizacji to cios w ich plecy. 

– Sadownicy to elita rolników? Cóż, 
to branża która jest pod kreską i wiele 
wskazuje, że dalsza ignorancja proble-
mów ze strony ministerstwa rolnictwa 
doprowadzi do upadku wielu gospo-
darstw. Polska przestanie być ekspor-
terem. Pieniądze z zagranicy przesta-
ną wpływać na nasz rynek. W jeszcze 
większej ilości zaczną przyjeżdżać do 
naszego kraju jabłka z zagranicy. Co to 
oznacza? Wyższe ceny i niższa jakość 
dla konsumenta – pisze na Facebooku 
aGRounia. 

Joanna Grela

Natomiast aby wykonanie drogi 
według projektu gminy było możliwe, 
PGNiG Termika, właściciel wiaduktu 
kolejowego nad Puławską, musi go 
przebudować. Filar, który stoi na pasie 

zieleni, zostanie zwężony do szerokości 
120 cm.

Jak poinformował starosta Ksawery 
Gut, przyszła uzyskana decyzja środo-
wiskowa ma dotyczyć odcinka od ul. 

Geodetów do wlotu obwodnicy Góry 
Kalwarii w Kątach.

STEŚ wykaże, gdzie będą wiadukty, 
a gdzie tunele, na pewno jednak skrzy-
żowania będą bezkolizyjne (w tym 
skrzyżowanie Puławskiej z ulicami 
Geodetów, Energetyczną, Okulickiego 
i Chyliczkowską).

– Gotową drogą mamy pojechać w 
2026 r. – poinformował Ksawery Gut.

Nieoficjalnie mówi się natomiast, 
że poza 3-pasmowym odcinkiem za-
projektowanym przez gminę, 3 pasy 
zostaną wybudowane także na odcin-
ku od ul. Syrenki, przez skrzyżowania 
z Okulickiego i Chyliczkowską. Wynika 
to z ogromnego iloczynu ruchu. Należy 
jednak poczekać na STEŚ.

Tymczasowo, do czasu oddania go-
towej DK79 na odcinku od Kątów do 
Geodetów, powstaną światła na skrzy-
żowaniu w Żabieńcu i na skrzyżowaniu 
Armii Krajowej z ul. Żeromskiego w 
Piasecznie.                              Joanna Grela

Bunt sadowników

Przebudują wiadukt

\\\ PIASECZNO

Spółdzielnia ogrodziła część 
parkingu między blokami.  
Nie wiadomo, co autor miał  
na myśli, w dodatku jego 
pomysł ogranicza dojście  
do jednego z bloków.

Między blokami nr 6 i 8 na ul. Ku-
socińskiego znajduje się parking. 

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Jedność” 
ogrodziła jego część, trudno jednak po-
wiedzieć, do czego płot służy. Nie ogra-
dza bloku, tylko parking, w dodatku je-
dynie jego część. Nie chroni więc przed 
zwierzętami, złodziejami ani sąsiadami. 

Płot zablokował jednak kilka 
przejść łączących chodnik z parkingiem. 
W efekcie dojście po – co prawda dość 
zniszczonym, ale jednak utwardzonym 

– chodniku zostało mieszkańcom za-
blokowane i pozostała im wydeptana 
na dziko ścieżka.

– Spółdzielnia zrobiła sobie jakiś 
żart, wyjmując parę kostek z ogro-
dzonego chodnika zrobili z nich jakąś 

prymitywną ścieżkę. Poruszam spra-
wę dlatego, iż w tym bloku mieszkają 
kobiety z dziećmi oraz starsze osoby. 
Ten prymitywny chodnik, który w cza-
sie deszczu staje się wielkim bagnem i 
sprawia problemy przejścia kobiecie z 
dzieckiem lub osobie starszej, jest nie do 
pokonania dla osób niepełnosprawnych 
– pisze do nas mieszkaniec jednego z 
bloków. 

W Spółdzielni usłyszeliśmy, że prze-
cież jest dojście od strony południowej. 
I rzeczywiście jest, jednak od strony 
północnej, czyli od przystanku ZTM, 
przejścia nie ma. 

Tworzenie natomiast ścieżki z płyt 
wyrwanych z ogrodzonego chodnika 
jest w XXI wieku kompletnym absur-
dem. 

Wysłaliśmy do Spółdzielni pytania 
o cel płotu oraz na czyj wniosek został 

on postawiony, jednak do tej pory nie 
otrzymaliśmy odpowiedzi. Niestety 
brakuje nam wyobraźni, by znaleźć ja-
kiekolwiek uzasadnienie takich decyzji.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Sto lat planowania
Spółdzielnia postawiła płot, który nikomu nic nie daje, jednak zagradza przej-
ścia na parking, ale z chodnika wyjęła trochę płyt aby…

…zrobić prowizoryczną ścieżkę na parking

Sadownicy nie powinni 
ukrywać na wsiach 
swojego dramatu 
spowodowanego 

brakiem możliwości 
sprzedaży owoców

Prace przy wiadukcie Termiki właśnie się rozpoczęły

Rolnicy mówią, że skup 
interwencyjny to cios  

w ich plecy 
R E K L A M A

R E K L A M A
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\\\ LESZNOWOLA

Blokujące przebudowę ulicy 
Szkolnej w Lesznowoli i Nowej 
Woli kwestie własności działek 
powinny zostać wyjaśnione 
jeszcze w marcu. 

F atalny stan ulicy, który nie tylko 
utrudnia życie kierowcom, ale 

przede wszystkim nie zapewnia ele-
mentarnego bezpieczeństwa pieszym, 
to jedna z większych bolączek okolicz-
nych mieszkańców. Powiat od 2016 r. 
przygotowuje się do przebudowy drogi 
na odcinku od ul. Słonecznej do Nowej 
Woli. Niestety wniosek starosty w spra-
wie nabycia przez powiat piaseczyński 
prawa własności gruntów zajętych pod 
rozbudowę ul. Szkolnej czeka u woje-
wody od jesieni 2016 roku. W związku 
z tym, że procedura się przedłużała, sta-
rostwo podzieliło dokumentację pro-
jektową na dwa etapy. Pierwszy etap, 

obejmujący odcinek ul. Szkolnej od ist-
niejącej drogi wojewódzkiej nr 721 (ul. 
Słoneczna) do planowanego przebiegu 
DW 721 do połowy roku powinien mieć 
gotowy projekt.

– Wówczas wystąpimy o zezwole-
nie na realizację inwestycji drogowej i 
jesienią przeprowadzilibyśmy przetarg 
z realizacją zadania w roku przyszłym – 
informuje starosta Ksawery Gut.

Projekt na drugi etap też jest wstęp-
nie przygotowany, ale ze względu na 
brak ostatecznych decyzji wojewody 
dotyczących działek, musi poczekać na 
wykonanie mapy do celów projekto-
wych. W WPF na to zadanie zabezpie-
czono 500 tys. zł na rok bieżący oraz 2 
mln zł na przyszły rok. 

Ulica, przy której znajduje się szkoła 
oraz przedszkole, zostanie poszerzo-
na, zyska nową nawierzchnię oraz ciąg 
pieszo-rowerowy. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Znalazł się inwestor, który 
chce uratować zabytkową 
willę „Greczynka” na rogu ulic 
Szpitalnej i Granicznej. Gmina 
musi jednak zmienić miejscowy 
plan zagospodarowania.

P iękna willa z początków XX wie-
ku, niszczejąca nieopodal Parku 

Zdrojowego od kilku lat, kiedy przestał 
działać w niej sklep, stoi pusta. Jej losem 
zainteresował się tajemniczy inwestor, 
który chciałby odrestaurować budynek 
i utworzyć w nim galerię sztuki. 

– Nie mogę zdradzić kto to jest, ale 
to inwestor, który jest nam znany i jeśli 
on się tym zajmie, to są szanse na oca-
lenie budynku – powiedziała nam Ewa 
Klimkowska-Sul, kierownik Wydziału 
Planowania Przestrzennego. Nierucho-
mość jest w rękach prywatnych, urzęd-
nicy nie wiedzą, czy budynek wraz z 
sąsiednią działką zostały już przejęte 
przez nowego właściciela. Willa jest 
wpisana do rejestru zabytków i stoi na 
terenie gruntów leśnych. Obowiązujący 
w tym miejscu miejscowy plan zagospo-
darowania uniemożliwia zrealizowanie 
planów inwestora. Chodzi o wielkość 
powierzchni biologicznie czynnej. 

– Praktycznie problemem jest 
zrealizowanie zgodnego z obecnymi 
standardami wejścia do galerii, więc 
nie chodzi o jakąś wielką zabudowę 
– mówi Klimkowska-Sul. Radni przy-
chylili się do wniosku o przystąpienie 
do uchwalenia planu miejscowego dla 
dwóch działek na rogu ulic Szpitalnej 
i Granicznej. Ile potrwa procedura, 
trudno powiedzieć. Konieczna będzie 
zmiana kategorii gruntów, co zatwier-
dza starostwo, a następnie marszałek 
województwa. Następnie przyjdzie czas 
na zaopiniowanie projektu przebudowy 
przez Mazowieckiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Jeśli cały plan 

się powiedzie, to niewykluczone, że w 
niedalekiej przyszłości Konstancin-Je-

ziorna zyska kolejną odrestaurowaną 
perełkę architektoniczną.        J. Ferlian

Kiedy przebudowa?

Na ratunek „Greczynce”

Obecnie do szkoły trzeba docierać zrujnowanym skrajem jezdni

\\\ KRAJ

Jeden z łódzkich sądów 
uznał, że paczkomat to obiekt 
budowlany, a więc do jego 
postawienia konieczne jest 
pozwolenie. Czym różni się 
paczkomat od automatu  
z napojami przy kioskach?   

W ojewódzki Sąd Administracyjny 
w Łodzi uznał, że paczkomaty 

to obiekty budowlane, w związku z tym 
żeby je postawić, należy mieć pozwo-
lenie.

Sprawa zaczęła się w lutym 2018 
roku, kiedy mieszkaniec województwa 
łódzkiego wysłał do powiatowego in-
spektora nadzoru budowlanego proś-
bę o sprawdzenie legalności budowy 

paczkomatu. Ten uznał, że paczkomat 
stanął bez żadnych pozwoleń, wstrzy-
mał prowadzenie robót budowlanych 
i zażądał przedstawienia zaświadcze-
nia o zgodności budowy z ustaleniami 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 

Inwestor odwołał się do wojewódz-
kiego inspektora nadzoru budowlane-
go, ponieważ uznał, że nie ma w Polsce 
definicji paczkomatu oraz przepisów 
techniczno-budowlanych normują-
cych wymogi, które powinny spełniać 
te urządzenia. Wojewódzki inspektor 
przyznał mu rację, jednak mieszkaniec 
odwołał się do WSA. 17 stycznia br. WSA 
przyznał rację mieszkańcowi. 

Dla InPostu, który jest właścicielem 
ok. 4000 paczkomatów w całej Polsce, 
oraz dla wielu klientów to duży prob-

lem. InPost musiałby uzyskać pozwo-
lenia na każdy paczkomat, co wyma-
gałoby wszczynania procedur prawa 
budowlanego w stosunku do każdego 
urządzenia, a to znacznie podniesie in-
westorowi koszty. W związku z tym dal-
szy rozwój sieci paczkomatów stanąłby 
pod znakiem zapytania. 

InPost nie zgadza się jednak z 
uzasadnieniem sądu i wniósł skargę 
kasacyjną do Naczelnego Sądu Admini-
stracyjnego. Uważa, że paczkomat jest 
urządzeniem technicznym, które jest 
produkowane w fabryce i przywożone 
na miejsce, wymagając tylko podłącze-
nia do zasilania. Podobnie jak bankomat 
czy lodówka na napoje. 

– Paczkomat nie różni się więc od 
innych tego typu urządzeń, np. auto-
matów sprzedażowych czy informacyj-
nych - podkreśla Wojciech Kądziołka, 
dyrektor Biura Komunikacji Grupy Ka-
pitałowej Integer.pl, właściciela spółki 
InPost, w rozmowie z portalem prawo.
pl. – Gdyby wziąć pod uwagę wyłącznie 
jego parametry fizyczne z pominięciem 
funkcjonalności elektroniki, to można 
go porównać po prostu ze sporym ga-
barytowo meblem. To obrazowe porów-
nanie doskonale oddaje bezzasadność 
prób kwalifikowania umieszczenia 
paczkomatu w danym miejscu jako pro-
cesu budowlanego. Gdyby jednak ten 
pogląd nie został uwzględniony przez 
Naczelny Sąd Administracyjny oraz inne 
wojewódzkie sądy administracyjne, to 
odbiłoby się to ujemnie na rozwoju sieci 
paczkomatów – dodaje.                J. Grela

Paczkomaty muszą zniknąć?

Paczkomaty w Piasecznie są na tyle popularne, że paczki często się w nich nie 
mieszczą

Inwestor chce przywrócić budynkowi dawny blask

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO

W sąsiedztwie Wydziału 
Komunikacji przy ulicy  
Czajewicza trudno znaleźć 
miejsce do parkowania. 
Miejsc dla niepełnosprawnych  
w ogóle nie ma.

n a problem z zaparkowaniem w 
okolicach siedziby Wydziału Ko-

munikacji i Transportu Starostwa Po-
wiatowego w Piasecznie przy ul. Czaje-
wicza zwróciła nam uwagę czytelniczka 
mająca trudności z poruszaniu się.

– Muszę wymienić tablice rejestra-
cyjne i nie jestem tego w stanie samo-
dzielnie załatwić, bo nie mam szans 
zaparkować w sąsiedztwie instytucji, 
która się tym zajmuje – mówi pani Mał-
gorzata. – Kiedyś były szanse zapar-
kowania na parkingu urzędu, ale teraz 
podczas rozbudowy nie ma tam wjazdu.

Problem ze znalezieniem miejsca 
parkingowego na ul. Czajewicza nie jest 
nowy. Miejsc wyznaczonych wzdłuż 
jednokierunkowej ulicy jest niewiele. 
A tymczasem na odcinku między uli-
cami Sienkiewicza a Nadarzyńską na 
obu krańcach znajdują się dwie siedziby 
wydziałów Starostwa Powiatowego – 
związanych z geodezją oraz komuni-
kacją. Swoją placówkę ma tu również 
piaseczyńska straż miejska oraz duża 
prywatna przychodnia zdrowia. Klien-
tów wszystkich tych placówek nie bra-
kuje, a pracuje w nich również całkiem 
duże grono osób zmotoryzowanych. 
Spory parking na terenie starostwa, na 
rogu ulic Czajewicza i Nadarzyńskiej, 
został zlikwidowany w związku z trwa-
jącą rozbudową powiatowego budynku. 

– W przyszłości parking będzie na 
tyłach budynku – mówi starosta Ksawe-
ry Gut. – Będą oczywiście wyznaczone 
miejsca dla niepełnosprawnych – do-

daje. Podkreśla, że obecnie wejście do 
budynku Wydziału Komunikacji i Trans-
portu jest na poziomie parteru, bez 
schodów, a na osoby niepełnosprawne 
czeka winda.  – Zwracaliśmy się też do 
gminy z prośbą o wyznaczenie miejsc na 
ul. Czajewicza, ale dotychczas nie zosta-
ło to wykonane. 

Obecnie osoby udające się załatwić 
sprawy na ul. Czajewicza korzystają 
najczęściej z nieformalnego parkingu 
na rozległym gminnym terenie przy ul. 
Nadarzyńskiej. Niestety dla osoby na 
wózku, czy mającej problemy z poru-
szaniem się, zarówno odległość, jak i 
nawierzchnia parkingu mogą być trud-
ne lub niemożliwe do pokonania. 

– Dwa miejsca dla niepełnospraw-
nych są wyznaczone na parkingu znaj-
dującym się na przedłużeniu ul. Czaje-
wicza (w kierunku Perełki – dop. red.) 
– informuje naczelnik Wydziału Trans-
portu i Infrastruktury Urzędu Gminy 
Włodzimierz Rasiński. – Nie ma moż-
liwości wymalowania miejsc na wyso-
kości Wydziału Komunikacji, ponieważ 
muszą mieć one 3,6 metra szerokości i 
w tej sytuacji musiałyby wchodzić do 
połowy jezdni – zaznacza Rasiński.

Takie rozwiązanie utrudniłoby 
poruszanie się kierowcom. Podobnie 
jak poruszanie się pieszych utrudniają 
słupki ustawione na chodniku  na wy-
sokości przychodni, bezwzględnie zmu-
szając osoby z wózkami lub na wózkach 
do poruszania się podjazdem. Przejście 
między słupkami a murem jest zresztą 
trudne nawet dla zdrowego pieszego, o 
osobie poruszającej się np. o kulach nie 
wspominając.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Niepełnosprawni mają pod górkę

Miejsce parkingowe na ul. Czajewicza bardzo trudno znaleźć

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Gmina teoretycznie jest gotowa. 
Ale ma wymagania, których 
zaangażowani w sprawę 
wolontariusze nie zamierzają 
spełnić. 

D ruga konstancińska Jadłodzielnia 
miała stanąć w Mirkowie przy ul. 

Walentynowicz 24. Lodówkę kupiła 
osoba prywatna, lokalizację w tej czę-
ści miasta jako najbardziej właściwą 
od początku wskazywali sami miesz-
kańcy. Wstępne rozmowy wydawały 
się obiecujące, wizja lokalna z udziałem 
wiceburmistrza Ryszarda Machałka 
zakończyła się wstępną akceptacją po-
mysłu. Władze gminy poinformowały, 
że potrzebują opinii sanepidu i zgody 
Wspólnoty Mieszkaniowej, na terenie 
której miałaby stanąć lodówka. Zapyta-
liśmy, na jakim etapie jest postępowanie 
w tej sprawie.

– Jesteśmy w trakcie, przygotowuje-
my umowę do podpisania – mówi wice-
burmistrz Ryszard Machałek. – Stowa-
rzyszenie ma uzupełnić pewne dane, 
między innymi KRS.

I tu pojawia się problem. Idea food- 
sharingu ma charakter nieformalny. 
Opiera się na wolontariacie osób, które 
znajdą miejsce, ustawią lodówkę, będą 

ją sprzątać i w razie potrzeby wyrzucać 
przeterminowane produkty. Na lodów-
ce są ogólne zasady dotyczące umiesz-
czania produktów, ale zasadniczo każdy 
korzysta z pozostawionych rzeczy na 
własną odpowiedzialność. Tak działa 
to w całej Polsce.

– Jak sanepid napisał, że on nie ma 
nic przeciwko, to gmina zażądała od nas 
stowarzyszenia się w formę prawną i 
podpisania umowy na użyczenie miej-
sca, prądu i wzięcia odpowiedzialności 
m.in. za zatrucia, wandalizm itp. – in-
formuje Ewa Kacprowicz, jedna z za-

łożycielek i opiekunek konstancińskiej 
Jadłodzielni. – Nie ma zrozumienia dla 
tej idei w naszej gminie – nie ukrywa 
rozczarowania.

Wolontariuszki z konstancińskiej 
Jadłodzielni nie tracą jednak zapa-
łu. – Mamy wstępną zgodę właścicieli 
targowiska – mówi Kacprowicz. Choć 
nie ukrywa, że to jednak nieco daleko 
od Mirkowa, który byłby optymalnym 
miejscem dla dobrej realizacji idei dzie-
lenia się jedzeniem. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Jadłodzielnia nie w Mirkowie

Wygląda na to, że jednak w tym miejscu kolejna Jadłodzielnia nie powstanie

\\\ KRAJ

Przy rosnących drastycznie 
kosztach odbioru odpadów 
zaczynamy się zastanawiać nie 
tylko nad tym, dlaczego rosną 
ceny, ale również nad tym,  
kto powinien za to zapłacić.

Jeszcze do niedawna opłata za odbiór 
odpadów nie była jakąś drastyczną 

pozycją w rodzinnym budżecie. Zwłasz-
cza jeśli decydowaliśmy się na segrega-
cję odpadów. Ta jednak staje się coraz 
bardziej skomplikowana, zwłaszcza 
jeśli mieszkamy w niewielkim miesz-
kaniu, w którym wygospodarowanie 
osobnych pojemników na szkło, papier, 
tworzywa sztuczne i metal, odpadki 
biodegradowalne oraz te, które do prze-
tworzenia się nie nadają, jest dużym 
wyzwaniem. A nie należy zapominać 
o bateriach, aerozolach, opakowaniach 
po farbach, przeterminowanych lekach, 
żarówkach itd., z którymi trzeba z kolei 
udać się do PSZOK. Nie dość więc, że 
nasze domy i mieszkania zamieniają się 
powoli w składy materiałów różnych, 
to jeszcze za ich odbiór mamy płacić 
w okolicach 30 zł miesięcznie od oso-
by. To powoduje znaczny opór miesz-
kańców, szukanie winnych tej sytuacji, 
najczęściej zresztą po omacku, bo na 
tak drastyczny wzrost cen składa się 
wiele elementów. Bezpośredni odbior-
cy, czyli firmy śmieciarskie, dyktujący 
warunki w przetargach podwyższają 
ceny, po pierwsze ze względu na nie-
przewidywalność rynku, związaną ze 
zmieniającymi się co chwilę przepisami. 
A po drugie ze względu na wielokrotny 
wzrost cen za odbiór odpadów w Re-
gionalnych Instalacjach Przetwarzania 
Odpadów Komunalnych (RIPOK). Te z 
kolei rosną między innymi dlatego, że 
nie mają rynku zbytu na towary nada-
jące się do przetworzenia. Do niedawna 

znakomita większość tworzyw sztucz-
nych z europejskiego rynku była sku-
powana przez kraje azjatyckie, przede 
wszystkim Chiny. Teraz przepływ śmie-
ci między krajami został ograniczony 
przepisami, ale też nadzwyczaj inten-
sywnie rozwijający się rynek chiński 
sam zaczął produkować znaczne ilości 
tworzyw sztucznych. A polski rynek nie 
jest gotowy na przetworzenie produko-
wanych przez nas śmieci.

No właśnie. Tylko przez kogo pro-
dukowanych? Coraz częściej konsumen-
ci zaczynają zwracać uwagę na to, że 
są oni tylko ogniwem pośrednim w tej 
produkcji odpadów, a tymczasem cię-
żar finansowania gospodarki odpadami 
spada tylko na nich. Weźmy pierwszy z 
brzegu przykład. Kupuję krem do twa-
rzy w sklepie internetowym. Dostaję 
kartonową paczkę 5-10 razy większą 
niż opakowanie kremu, luki są wypeł-
nione zazwyczaj folią w jakiejś postaci. 
Sam krem zaś jest opakowany w folię, 
pod którą ukrywa się kartonik, w któ-
rym jest dodatkowy kartonik zabezpie-
czający słoiczek oraz gigantyczna ulotka 
i dopiero krem w szklanym słoiku z pla-
stikową zakrętką. 

– Przychodzę do marketu, potrze-
buję włoszczyznę. Kupując ją nabędę 
przy okazji folię i styropianową tackę 
– zwraca uwagę jedna ze świadomych 
konsumentek. Często nie mamy wyj-
ścia, musimy kupić towar w opakowa-
niu, które oferuje producent. Zdaniem 
wielu osób ciężar odpowiedzialności za 
ilość wytwarzanych odpadów powinien 
spadać więc również na producentów. 
Taki postulat między innymi trafi do 
Ministerstwa Środowiska w liście przy-
gotowywanym wspólnie przez włoda-
rzy gmin powiatu piaseczyńskiego. Czy 
możemy liczyć na zmiany prawne w tym 
zakresie? Lobby producenckie prawdo-
podobnie będzie się bronić. A ceny za 
odbiór odpadów będą rosnąć, przede 
wszystkim dlatego, że segregacja mar-
nie nam wychodzi. Ale o tym problemie 
napiszemy w kolejnym artykule.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

śmieci?
Kto produkuje
Statystyczny Polak w 2017 roku wyprodukował 312 kg odpadów

\\\ Niebo Do wyNaJęcia w HuGoNówce 
W niedzielę 31 marca o godz. 17.00 na scenie Hugonówki zaśpiewa Robert Kasprzy-
cki. Poeta o duszy rockmana, znakomity pieśniarz liryczny z wybitnym zacięciem 
satyrycznym. Podczas występu oprócz piosenek z repertuaru Roberta Kasprzy-
ckiego nie zabraknie znakomitych, kabaretowych parodii. Będzie to niezapomnia-
na muzyczna uczta. Bilety w cenie 35 zł do kupienia w kasie KDK lub na stronie  
www.konstancinskidomkultury.pl.

\\\ KULTURA W SKRÓCIE
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\\\ LESZNOWOLA

Władze gminy postanowiły 
wpajać już od najmłodszych 
lat wiedzę na temat 
niebezpieczeństw związanych 
ze smogiem i sposobów dbania 
o czystość powietrza.

P rogram spotkań z uczniami leszno-
wolskich placówek oświatowych 

dotyczy szeroko ujętej tematyki walki 
ze smogiem. Prezentacja obejmuje za-
gadnienia związane z powstawaniem 
smogu, jego źródłami, zagrożeniami 
zdrowotnymi, jakie się z nim wiążą, 

oraz omówienie sposobów walki z za-
nieczyszczeniem powietrza. Pierwszy 
pokaz odbył się na początku marca w 
Szkole Podstawowej w Łazach. Spot-
kanie poprowadził Mariusz Uljasz 
z Urzędu Gminy Lesznowola, który  
między innymi mówił na temat spo- 
sobów pomiaru stanu powietrza, po- 
stepowaniu w wypadku ogłoszenia 
alarmu smogowego czy metodach za-
dbania o czyste powietrze w pomiesz-
czeniu. 

– Uczniowie chętnie podejmowali 
tematykę związaną z czystym powie-
trzem i walką ze smogiem. Zadawali 
dużo pytań. Interesował ich zwłaszcza 

temat samochodów elektrycznych, 
antysmogowych masek na twarz, od-
nawialnych źródeł energii oraz roślin, 
które najefektywniej pochłaniają smog 
– relacjonuje prowadzący. 

Prezentacje odbędą się do końca 
roku we wszystkich samorządowych 
szkołach i przedszkolach w gminie 
Lesznowola. Dodatkowo Urząd Gminy 
zorganizował konkurs „Zielona Klasa” 

dla szkół, w których odbyła się prezen-
tacja. Najbardziej zielona klasa, czyli 
taka, która najlepiej wypełni swoją salę 
roślinami doniczkowymi, zdobędzie na-
grodę finansową. Zwycięzcy otrzymają 
za zajęcie 1, 2 i 3 miejsca odpowiednio 
500, 300 i 200 złotych.

Ekologiczna i prozdrowotna edu-
kacja ma szansę nie tylko wpłynąć na 
większą świadomość młodych ludzi na 
temat zagrożeń związanych z zanie-
czyszczeniem powietrza, ale również 
oddziaływać za ich pośrednictwem na 
postawy dorosłych.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Antysmogowa edukacja

Elementem akcji jest również antysmogowy baner

Najbardziej zielona klasa, 
czyli taka, która najlepiej 

wypełni swoją salę 
roślinami doniczkowymi, 

zdobędzie nagrodę 
finansową

R E K L A M A
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\\\ POWIAT

Strajk nauczycieli ma się 
rozpocząć 8 kwietnia. 
Minister Oświaty Anna 
Zalewska zapewnia, że mimo 
to planowane na kwiecień 
egzaminy odbędą się  
w terminie.   

W ubiegły poniedziałek, zgodnie 
z zapowiedziami, Związek Na-

uczycielstwa Polskiego poinformował o 
dacie rozpoczęcia strajku pracowników 
oświaty. 

– Strajk nauczycieli jest nieuniknio-
ny – mówił Sławomir Broniarz, prezes 
ZNP. – Determinacja nauczycieli jest du-
ża, by termin był powiązany z datami eg-
zaminów końcowych. I jest mało praw-
dopodobne, by trwał tylko jeden dzień 
– zaznaczył. Pierwszym dniem protestu 
ma być poniedziałek 8 kwietnia, czyli 
na dwa dni przed rozpoczęciem egza-
minów gimnazjalnych i tydzień przed 

rozpoczęciem egzaminu ósmoklasisty. 
Ile potrwa strajk? Zdaniem władz ZNP, 
wszystko zależy od rządu.

To kolejny etap sporu zbiorowego z 
rządem. Jak wynika z danych ZNP, przy-
stąpiło do niego 78% placówek oświa-
towych w kraju (74% na Mazowszu). 
Ostateczną decyzję podejmą jednak 
sami nauczyciele. W dniach od 5 do 25 
marca oddziały ZNP mają przeprowa-
dzić referenda w placówkach oświato-
wych. Jeśli weźmie w nich udział przy-
najmniej połowa państwowych szkół 
i przedszkoli i przynajmniej połowa z 
ankietowanych opowie się za strajkiem, 
rozpocznie się on w wyznaczonym ter-
minie. Dla większości pedagogów decy-
zja nie jest łatwa. 

– Jestem wychowawcą ósmej klasy, 
zdaję sobie sprawę z tego, że widmo 
strajku to dodatkowy stres dla moich 
uczniów, którzy i tak są w bardzo trud-
nej sytuacji związanej z reformą oświaty 
– mówi jedna z lesznowolskich nauczy-
cielek. – Z drugiej strony solidaryzuję się 
ze środowiskiem nauczycieli i wiem, że 
kiedyś musimy zadbać również o nasze 
własne interesy.

Dodatkowo nauczyciele mają świa-
domość odpowiedzialności za uczniów 
oraz obawiają się, że przystąpienie do 
strajku tylko pogorszy nastroje wśród 
rodziców, którzy niejednokrotnie wy-
rażają publicznie nienajlepsze zdania na 
temat nauczycieli. Sumienia pedagogów 
usiłuje również poruszać rząd.

– Nie jestem sobie w stanie wyob-
razić, aby jakikolwiek pedagog wziął na 
swoje sumienie odpowiedzialność za 
dzieci, jeśliby miało dojść do zakłóceń 

wiosennych egzaminów – powiedział 
szef MSWiA Joachim Brudziński.

Jednak jak pokazują badania sonda-
żowe, poparcie dla strajku nauczycieli w 
ostatnim czasie rośnie również wśród 
rodziców. Najwięcej obaw mają opie-
kunowie uczniów, których w kwietniu 
czekają egzaminy końcowe.

– Kuratorzy, okręgowe komisje eg-
zaminacyjne spotkają się ze starostami, 
z burmistrzami, wójtami; spotykają się 
z rodzicami i wszędzie rozmawiają o 
bezpieczeństwie egzaminów. Central-
na Komisja Egzaminacyjna jest przy-
gotowana, my jesteśmy przygotowani, 
egzaminy się odbędą – zapewniała na 
początku marca Minister Oświaty Anna 
Zalewska i podkreśliła, że zmiana termi-
nu egzaminów nie jest możliwa. Rzecz 
w tym, że podczas egzaminów nadzór 
nad prawidłowym ich przebiegiem spo-
czywa na barkach dyrektorów szkół i 
wskazanych przez nich nauczycieli.

Władze gmin powiatu piaseczyń-
skiego na razie nie wiedzą, z jaką skalą 
oraz formą protestów należy się liczyć. 

– W tym tygodniu spotkamy się 
prawdopodobnie z dyrektorami i bę-
dziemy na ten temat rozmawiać zapo-
wiada wiceburmistrz Piaseczna Han-
na Kułakowska-Michalak. – Wspólnie 
będziemy myśleć nad rozwiązaniami, 
które pozwolą przeprowadzić egzaminy 
nawet jeśli dojdzie do strajku.

Wyniki referendum strajkowego 
powinny być ogłoszone do 29 marca. 
Związkowcy walczą o 1000 zł podwyż-
ki pensji zasadniczej dla pracowników 
oświaty.

Joanna Ferlian

EduKACJA

Egzaminy pod znakiem zapytania

R E K L A M A

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO

O ciąży w więzieniu, czarnym 
śniegu w Łodzi, dziennikarskim 
doświadczeniu i pracy nad 
nową książką opowiadała  
w Piasecznie królowa 
kryminałów Katarzyna Bonda. 

n ajpopularniejsza w Polsce autorka 
powieści kryminalnych była goś-

ciem tegorocznego Piaseczyńskiego 
Miasta Kobiet. To cykliczne wydarzenie 
organizowane przez Bibliotekę Publicz-
ną Miasta i Gminy Piaseczno w okoli-
cach Dnia Kobiet. Biblioteka zaprasza 
na nie kobiety znane i lubiane. 

Rozmowę z pisarką poprowadziła 
Renata Sowińska z Biblioteki w Legio-
nowie. Autorka opowiadała między in-
nymi o swoich korzeniach białoruskich. 
Przyznała jednocześnie, że musiała doj-
rzeć do zauważenia wpływu miejsca, 
w którym się urodziła na to, jakim jest 

człowiekiem i wykorzystania elemen-
tów związanych z szeroko rozumianą 
kulturą Podlasia w powieści.

– Jestem dziewczyną z Hajnówki, 
w związku z tym czuję się świetnie w 
Nowym Jorku, w Bangkoku i w Złotowie 
– opowiedziała na pytanie o małomia-
steczkowość. – Jak ktoś jest z małego 
miasta, czuje się doskonale wszędzie. 
Chyba, że ma się jakiś kompleks – zażar-
towała. Opowiadała nieco o młodości 
spędzonej w Hajnówce, o sentymencie 
do tego miejsca i oczywiście o reakcji 
lokalnej społeczności na trudny wątek 
związany z historią Hajnówki, który po-
jawił się w „Okularniku”. 

Wśród pytań od widzów pojawił 
się również wątek związany z dzien-
nikarskim doświadczeniem Katarzyny 
Bondy. Wyznała, że odeszła z zawodu 
ze względu na frustrację, związaną z 
wpływaniem kolejnych redaktorów na 
ostateczny kształt jej tekstów i że zaczę-
ła pisać książkę nie po to, by ją wydać, 

tylko dla siebie, „żeby nie zwariować”. 
Podkreśla, że w jej odczuciu obecnie 
wydanie książki jest znacznie łatwiej-
sze niż kilkanaście lat temu, a rynek, 
zwłaszcza powieści kryminalnych, bar-
dzo szeroko się rozwinął.

Opowiadając o pisarskiej kuch-
ni podkreślała, że najważniejsze jest 
najpierw poukładanie sobie historii w 
głowie. Sam proces zapisu jest wtórny 
i jest zadaniem warsztatowym. O tym 
warsztacie, o rzemieślniczej stronie pi-
sania książki, napisała zresztą książkę 
pt. „Maszyna do pisania”.

– Sam zapis to ostatni etap, coś, co 
należy zrobić. Najważniejsza jest histo-
ria. Trzeba ją znaleźć, przetrawić – mó-
wiła. Przyznała, że opowieści po prostu 
przychodzą do niej same. Opowiedziała 
nieco o trudach, ale i urokach dokumen-
tacji prowadzonej do książek zarówno 
fabularnych, jak i dokumentalnych. Mię-
dzy innymi o spotkaniach z kobietami 
skazanymi za morderstwo, które stały 
się potem bohaterkami książki „Polskie 
morderczynie”. Zdradziła, że pisze obec-
nie kolejną powieść.

– Wiecie, chodzę w piżamie i w dre-
sie, siedzę w opowieści, która jest no… 
- ucięła ze śmiechem. – I przyszłam tu 
do was i świat jest 3D i nie wiem, czy 
jakichś głupot nie będę opowiadać – 
żartowała. Uszczknęła rąbka tajemnicy, 
że będzie to początek nowej serii. 

W podziękowaniu otrzymała od 
wicedyrektor Biblioteki Publicznej w 
Piasecznie Sylwii Chojnackiej-Tuzimek 
bukiet ulubionych słoneczników. Oczy-
wiście na koniec spotkania do pisarki 
ustawiła się długa kolejka po autografy.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

o II wojnie światowej mówi się 
najczęściej w kontekście bitew 

czy powstań. Mówi się także o dra-
macie ludności cywilnej, gwałtach na 
kobietach, głodujących i osieracanych 
dzieciach. Sęk i Zadrąg zrobili jednak 
zupełnie coś innego. Stworzyli komiks o 
rzeczy pozornie nieistotnej przy całym 
ogromie tragedii wojny. O bohaterskiej 
grze w piłkę nożną.

– Niemcy sprzeciwiali się działa-
niom związanym z podtrzymywaniem 
tożsamości narodowej, w związku z tym 

sport, w tym piłka nożna, musiał zostać 
przeniesiony do działalności konspira-
cyjnej – piszą autorzy komiksu.

Pierwsze mecze rozegrano w 1940 
na Polach Mokotowskich. W 1942 roku 
rozegrano mecze w Piasecznie: Piasecz-
no – Kraków (2:3) oraz Gołków – Kra-
ków (2:2).

– Piłkarze Krakowa jechali pocią-
giem ubrani w stroje sportowe, na które 
założyli zwykłe ubrania. Nie mieli ze so-
bą żadnego sprzętu, żeby nie zwracać na 
siebie uwagi – tłumaczą autorzy.

Boisko w Piasecznie było bezpiecz-
ne; jak mówi w komiksie podczas spot-
kania w Krakowie kierownik drużyny 
Piaseczna Czesław Szczygieł, Piaseczno 
było daleko od Warszawy, nie było ge-
stapo, a boisko było na uboczu. 

W 1943 roku w Piasecznie rozegra-
no również mecz Warszawa – Kraków, 
który pierwotnie miał odbyć się na ul. 
Podskarbińskiej w Warszawie, jednak 
wybuch powstania w getcie pokrzyżo-
wał te plany. 

– Sportowcy ryzykowali życiem i 
świadczy o tym zdarzenie, które miało 
miejsce w trakcie meczu Wir – Mirków 
w Konstancinie. Niemcy urządzili łapan-
kę na widzów i zawodników, do ucieka-
jących strzelano. Zostało zabitych kilka 
osób – opowiadał Sebastian Sęk. 

W komiksie istotną rolę odgrywa 
Tomasz Jaroszyński, restaurator i właś-
ciciel klubu Ruch Piaseczno. 

Prace nad komiksem trwały dwa 
lata. Zebrali nieprawdopodobną ilość 
zdjęć z tamtego okresu, wiele grafik w 
komiksie Zadrąg opracował na pod-
stawie autentycznych fotografii. Podo-
bieństwo niektórych postaci pozwala 
zidentyfikować bohaterów.

– Naszym komiksem chcieliśmy 
uczcić wszystkich piłkarzy, którzy na-
rażając życie, nie rezygnowali z tego, co 
kochali – piszą autorzy.

Komiks wydała gmina Piaseczno. 
Dostępny jest w Biurze Promocji i Infor-
macji Gminy Piaseczno, jednak jego na-
kład już powoli się kończy.            J. Grela

Dziewczyna z Hajnówki

Jedyny taki komiks

„Wszystko mogę stracić, ale nie twarz” – mówiła Bonda, podkreślając rolę  
honoru i odwagi w życiu

\\\ PiaSecZNo
13.03 godz. 19.00 – SZTUKA MÓWI – cykl filmów  
o sztuce. Pokaz filmu „Sól ziemi” (Le sel de la Terre  
– 2014) w reż. Juliano R. Salgado i Wima Wendersa.  
Moderator – Hubert Gieleciński. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.
14.03 godz. 10.00, 11.00, 12.00 – MUZALINDA – cykl bajek muzycznych  
dla najmłodszych. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 8 zł.
14.03 godz. 19.00 – KLUB KOBIET. Klub Kultury w Zalesiu Górnym,  
ul. Białej Brzozy 3.Wstęp wolny.
15.03 godz. 19.00 – KONTAKT – koncert zespołów „Wieża Bajzel” i „Pongo”.  
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.
16.03 godz. 17.00 – DYSKUSYJNY KLUB FILMOWY.  „Mechaniczna pomarańcza” 
reż. Stanley Kubrick. Klub Kultury w Zalesiu Górnym, ul. Białej Brzozy 3. 
Wstęp wolny. 
17.03 godz. 10.00 – ULICAMI PIASECZNA. Miejski spacer historyczny.  
Ulica Chyliczkowska. Czas trwania. ok. 2 h. Zbiórka – pl. Piłsudskiego 1;  
zakończenie – Pólko (za mostem). Udział bezpłatny. Wydarzenie zorganizowane 
w ramach 590-lecia nadania praw miejskich Piasecznu.
17.03 godz. 14.00, 16.00 – BAJKOWA NIEDZIELA.  Ten Teatr – spektakl  
„Kolorowo i folkowo”. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 10 zł.
19.03 godz. 10.00, 11.00, 12.00 – SPOTKANIA Z MUZYKĄ – cykl koncertów  
edukacyjnych Filharmonii Narodowej. P Dom Kultury, ul. Kościuszki 49.  
Bilety w cenie 8 zł.
19.03 godz. 20.00 – WTOREK Z SATYRĄ czyli Marek Majewski zaprasza.  
Lubelska Federacja Bardów.
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 20 zł.
20.03 godz. 19.00 – KOBIECE PIASECZNO –SPOTKANIE Z DR IRENĄ ERIS.  
Piaseczno, Miejski Klub Seniora, ul. Dworcowa 9. Wstęp wolny. Wydarzenie  
zorganizowane w ramach 590-lecia nadania praw miejskich Piasecznu. 

www.kulturalni.pl

\\\ GóRa KaLwaRia
16.03 godz. 18.00 – DKF UCIECHA: Monument,  
reż. Jagoda Szelc, spotkanie poprowadzi Łukasz Knap,  
filmoznawca, krytyk filmowy. Kino Uciecha, ul. ks. Sajny 14. Bilety: 5/7/10 zł
17.03 godz. 10.00 – TEATRALNA NIEDZIELA „Na misiowych urodzinach  
najważniejsza jest rodzina”. Ośrodek Kultury, ul. Białka 9. Bilety 10 zł
20.03  godz. 19.00 – „WINNI”. Kino Uciecha, ul. ks. Sajny 14. Bilety  8/5 zł

www.kulturagk.pl

\\\ KoNSTaNciN-JeZioRNa
13.03. godz. 17.00 – SPOTKANIA BRYDŻOWE.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
14.03. godz. 18.00 – DYSKUSYJNY KLUB KSIĄŻKI – Wiesław Myśliwski  
– „Ucho igielne”. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
17.03. godz. 13.00-19.00 – XVI FESTIWAL MAŁYCH FORM TEATRALNYCH.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
18.03. godz. 18.00 – STREFA KOBIET POZYTYWNIE ZAKRĘCONYCH.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
19.03. godz. 11.00 – UNIWERSYTET TRZECIEGO WIEKU. KDK, ul. Mostowa 15. 
Czesne za semestr – 60 zł, pojedynczy wykład – 5 zł. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ PIASECZNO

\\\ oSTaTNie w TyM SeZoNie SPoTKaNie 
w cyKLu „SZTuKa Mówi” 
Sebastiao Salgado, brazylijski fotograf, podróżował po całym świecie przez 40 
lat. Dokumentował ludzkość w okresie dramatycznych zmian, będąc tym samym 
świadkiem najważniejszych wydarzeń na świecie: konfliktów wojennych, klęsk 
głodu i przymusowych emigracji. Sławę przyniosły mu cykle fotografii o kondycji 
człowieka, w których zajrzał do jądra ciemności ludzkości. W swoim nowym projek-
cie fotograficznym, poświęconym pięknu Ziemi, po raz pierwszy odszedł od fotografii 
społecznej na rzecz dokumentowania terenów nietkniętych przez zachodnią cywili-
zację, gdzie bez przeszkód nadal rozwija się fauna i flora i gdzie można zobaczyć kra-
jobrazy jakby zaczerpnięte z księgi Genesis. Film pokazuje życie Sebastiao Salgado 
i jego pracę, dzięki której stał się jednym  z najsłynniejszych fotografów na świecie.
13 marca, godz. 19.00
Pokaz filmu „Sól ziemi” (Le sel de la Terre, 2014) w reż. Juliano R. Salgado i Wima 
Wendersa. Gość – Filip Ćwik, fotograf. Laureat wielu konkursów fotograficznych. 
Piaseczno, Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.

6 marca odbyło się spotkanie z autorami komiksu

\\\ PIASECZNO

Konspiracyjny mecz Warszawa – Kraków rozegrano – z 
narażeniem życia – w Piasecznie w 1943 roku. Sebastian Sęk 
i Maciej Zadrąg stworzyli komiks o zapomnianych bohaterach 
Piaseczna i Polski. 
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Szanowna Redakcjo, 
Pewnego dnia Stefan Kisielewski wybrał się na długi spacer z Konstancina 
do Piaseczna. Przechadzał się po głównych ulicach miasta, po Rynku,  
a być może po placu, który dziś nosi jego imię... Dzisiaj Rada Miejska po-
dejmie decyzję o przeznaczeniu 154 tys. zł na rzeźbę – ławeczkę Stefana 
Kisielewskiego. Nie wiemy, czy faktycznie odpoczywał tu na ławce; będzie 
jednak, odlany ze spiżu, siedział i patrzył na miasto, które poznał podczas 
spaceru. Jakie wrażenie zrobiło? Zapisał to w swoich „Dziennikach”: „Cóż 
to za obskórna ohyda to Piaseczno, mimo że zbudowano w nim jakąś wielką 
nową fabrykę, to jednak substancja miasta pozostała ta sama: nędzne budy, 
groteskowe małe kamieniczki, jakieś liszajowate ulice”.
Piaseczno nie przyćmi raczej urodą Wenecji. Perełka to też nie Canal Grande (choć czasem podobnie wylewa). Przyznać jed-
nak trzeba, że coraz więcej jest w naszym mieście osób, które nie tylko się z nim identyfikują, ale również chcą poznawać jego 
historię. I dotyczy to nie tylko rodowitych mieszkańców Piaseczna, ale również tych, którzy osiedlili się tu z przypadku czy z 
rozmysłem, (...). 
Gdy wzmacnia się duch lokalnego patriotyzmu i pielęgnuje się pamięć o miejscach, których już nie ma, wystawianie pomnika 
komuś, kto napisał „Takie Piaseczno nie zachęca i nie budzi żadnych nadziei, więc burzcie — chciałoby się zawołać” wydaje się 
odważną prowokacją.
A może jest to forma zemsty? Posadzić na wieczne czasy, na spiżowej ławeczce, kogoś kto nie chce tam siedzieć, kto brzydził 
się przebywać w tym miejscu? Parafrazując Gombrowicza „Jak to nie zachwyca Kisielewskiego, jeśli tysiąc razy tłumaczyłem 
Kisielewskiemu, że go zachwyca”. Faktycznie zemsta byłaby to słuszna i smakowana na zimno. Jednak dość kosztowna: 154 
000 zł można przeznaczyć na coś, co kultywować będzie historię Piaseczna, a nie na rozliczenia z autorem, który od ponad 
ćwierćwiecza nie żyje.
A może to po prostu autoironia władz, wszak jak pisał Kisielewski „Wracając do owego Piaseczna, to wśród ruder, (...) widzi się 
nagle dziewczynę ubraną jak z Londynu lub chłopaka, spreparowanego na hipisa. Gdzie oni się tak stroją, jeśli nawet porządnych 
klozetów nie ma?!”.
Obawiam się jednak, że to ani nie zemsta, ani autoironia. Jak mawia mój przyjaciel, nie ma co upatrywać spisku, gdzie przyczyną 
może być zwykła głupota.

Czytelnik \\\ GÓRA KALWARIA

Transfer na linii amatorska liga 
Football For Fun – A-klasa.

D uże wzmocnienie w Orle Baniocha. 
Klub, który obecnie z 33 punktami 

zajmuje pozycję lidera A-klasy (tuż za 
nim z 30 oczkami Okęcie Warszawa i 
GLKS Nadarzyn), postanowił sięgnąć 
po zawodnika prezentującego ostatnio 
swoje umiejętności w amatorskiej lidze 
Football For Fun.

Marcin Fąfara to 36-letni obrońca, 
który swoje pierwsze piłkarskie kro-
ki stawiał w drużynie MKS Piaseczno.  
Następnie przeszedł do Sparty Jazga-
rzew, a później występował w barwach 
klubu z Baniochy, gdzie spędził aż 14 
lat. Ostatnie sezony już zaś gra na pia-
seczyńskim orliku w barwach ekipy  
FC Baniocha.

Zgodnie ze statystykami ze strony 
amatorskiej ligi, w sezonie 2016 Fąfara 
wystąpił w 11 spotkaniach, na boisku 
spędził 550 minut, w trakcie których 
zdobył 7 bramek i zanotował 3 asysty. 
Rok później zagrał w 8 meczach, ale jego 
liczby wyglądały o wiele lepiej – 13 goli 
i 11 asyst. W rozgrywkach 2018 nowy 
piłkarz Orła zaliczył 700 minut, 8-krot-
nie trafił do siatki rywali i aż 15 razy 
dogrywał piłkę kolegom z zespołu. W 
tym okresie dostał tylko 2 żółte kartki.

– Jak sam mówi, cechuje go do-
świadczenie, twarda gra oraz walecz-
ność, a swoją grą chce dostosować się 
do poziomu naszych kibiców: „Podoba 
mi się, że żyją tym, co się dzieje w klubie, 
dopingiem przewyższają tę ligę, a my z 
boiska będziemy chcieli im dorównać” – 
powiedział nowy nabytek Orła oficjalnej 
stronie klubowej.

RL

\\\ PIASECZNO

Tym razem zawodnicy klubu KS 
X-Fight Piaseczno walczyli  
w Płocku.

n a początku marca w hali sportowej 
w Płocku odbył się Puchar Polski 

Juniorów i Seniorów w Kickboxingu. Za-
wody toczyły się w formule light conta-
ct. Na imprezie nie zabrakło oczywiście 
sportowców piaseczyńskiego klubu KS 
X-Fight, którzy kolejny raz sięgnęli po 
medale.

Pierwsze miejsce w swojej katego-
rii wagowej zajęła Kasia Sygocka, która 
wygrała swoją finałową walkę przed 
czasem. Na uwagę zasługuje fakt, że to 
była jej pierwsza taka wygrana w ogól-
nopolskich zawodach tej rangi – gra-
tulacje! Drugie miejsce w kategorii -79 

kilogramów zajął Klaudiusz Świstulski. 
Zawodnik z Piaseczna w finale uległ 
Mistrzowi Polski, Krystianowi Rzepce. 
Seniorki Joanna Różańska i Diana Ur-
ban sięgnęły po brąz w kategorii do 65 
kilogramów.

RL

Z Baniochy 
do Baniochy

Kolejne 
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Nowy zawodnik ma pomóc klubowi w wywalczeniu awansu do ligi okręgowej
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Zdobywczyni pierwszego miejsca  
na zawodach w Płocku

\\\ POWIAT

Dzisiaj radni podejmą decyzję 
czy wprowadzić w życie 
uchwałę krajobrazową, która 
ma regulować porządek  
w przestrzeni miejskiej.   

W brew obiegowej opinii, uchwała 
krajobrazowa w swoim założe-

niu nie ma na celu ograniczenia możli-
wości reklamowania się przez przed-
siębiorców. Jej zadaniem jest uporząd-
kowanie przestrzeni publicznej. Jedno 
i drugie nie musi się wykluczać, a prak-
tycznych tego przykładów w dużych 
miastach jest coraz więcej. 

Nie chodzi też wyłącznie o wiszące 
wszędzie bannery czy wielkoformato-
we reklamy. Chaos w przestrzeni miej-
skiej wprowadzają też szyldy. 

W polskich miastach panuje tande-
ta i pstrokacizna. Piaseczno wcale im nie 
ustępuje. I trudno tu wskazać jakiegoś 
konkretnego przedsiębiorcę, bo wyglą-
da tak większość szyldów.

Recepta na dobry szyld jest prosta. 
Powinien być estetyczny i nieagresyw-
ny. W głosowanej dzisiaj uchwale jest 
rozdział poświęcony samym szyldom 
(więcej o uchwale napiszemy w następ-
nym numerze). Chociaż trudno zakazać 
tandety, uchwała ogranicza ułańską fan-
tazję. Zakazuje stosowania szyldów na 
balkonach, loggiach, tarasach, a także 
w formie bannerów czy siatek, odbija-
jących światło, odblaskowych, w formie 
projekcji świetlnych i elementów rucho-
mych, w formie światła pulsującego, o 
zmieniającym się natężeniu czy błysko-
wego. Nakazuje także, aby w obrębie 
jednej elewacji łączna powierzchnia 
szyldów, tablic reklamowych i urzą-
dzeń reklamowych nie przekraczała 
30% (zapisów w tym paragrafie jest 
dużo więcej).

Jednak estetyczny i nieagresywny 
nie oznacza niewidoczny. To właśnie 
pstrokate szyldy, często w towarzystwie 
innych, również pstrokatych (lub co gor-
sza w formie pulsującego światła) szyl-
dów, oklein, na pomalowanej na inny 

kolor niż reszta budynku części elewa-
cji należącej do danego lokalu, są kom-
pletnie niewidoczne. Wzrok się męczy, 
nie rejestruje przekazu. A to przecież 
o przekaz przedsiębiorcy chodzi, a nie 
o widoczność (bo ta bez przekazu jest 
dla reklamy niczym).

Stowarzyszenie Traffic Design, m.in. 
w Gdyni i Warszawie, przeprowadziło 
projekt „re:design”, który miał na celu 
stworzenie nowych szyldów dla rze-
mieślników. Powstały w formie ręcznie 
malowanych liter na elewacji, wyciętych 
w metalu liter czy neonowych rurek.

Te ostatnią technikę zastosował pia-
seczyński Holtrade, który na ceglanej 
elewacji powiesił nazwę swojej firmy, 
wykonaną ze świecących rurek w fir-
mowych różowych barwach. 

Neon w reklamach zewnętrznych 
był niezwykle popularny w Polsce w 
latach 60. i 70. XX wieku. Później przy-
szedł kryzys gospodarczy, a następnie 
Polacy odkryli bannery, kasetony, siatki, 
okleiny czy tablice świetlne. Neon jed-
nak od kilku lat wraca do łask. 

Przedsiębiorcy powinni jednak 
zwrócić uwagę, czy bardziej widoczny 
jest neon firmy Holtrade czy kolejny 
pstrokaty szyld w ciągu innych pstro-
katych szyldów. Bo fakt, że ten pierwszy 
poprawia jakość przestrzeni miejskiej, 
jest raczej oczywisty.        Joanna Grela

Ładny szyld
Wypełnione neonem rurki są widoczne, oryginalne i estetyczne

\\\ LIST DO REDAKCJI

Fo
t. 

J. 
GR

eL
a



10 NR 233 (7) 13 MARCA 2019 OGłOSZENIA

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

UrZąD MiaSta i GMiny Piaseczno  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

O g ł O s z e n I a

Na podstawie art. 17  pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, (t.j. Dz.U. 
z 2018 r. poz. 1945) art. 39 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz.U. z 2018 r. poz. 
2081 ze zm.), zawiadamiam o podjęciu uchwały nr 1596/LII/2018 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 17 października 2018 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Piaseczno dla 
terenu dawnej zajezdni trolejbusowej.

Powierzchnia terenu objęta uchwałą wynosi około 16,5 ha. Teren w przeważającej części planowany jest pod usługi  
handlowe przy głównym wjeździe do miasta Piaseczno od strony miasta stołecznego Warszawa.

Zainteresowani mogą zapoznać się z niezbędną dokumentacją sprawy w pokoju Wydziału Urbanistyki i Architektury  
nr 46 na I piętrze w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5 w Piasecznie. Wnioski do ww. projektu planu  
i do prognozy oddziaływania na środowiskowo można składać w terminie do 08 KWIETNIA 2019 r.

Wnioski należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest organem właściwym do ich rozpatrzenia,  
z podaniem, imienia, nazwiska lub nazwę jednostki organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, przedmiotu wniosku oraz oznacze- 
nia nieruchomości, której dotyczy: 

• w formie pisemnej w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5;
• pocztą na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno;
• ustnie do protokołu w Wydziale Urbanistyki i Architektury Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5;
za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: urzad@piaseczno.eu 

Więcej informacji dostępnych jest w BIP Piaseczno pod linkiem: http://bip.piaseczno.eu/

 II Zastępca Burmistrza
Miasta i Gminy piaseczno

mgr inż. Robert Widz

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 
nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018r, poz. 2204 ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, 
z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
• wydzierżawienia na okres 5 lat cz dz nr 441 obr. Jazgarzew o pow. 250 m2 z przeznaczeniem pod teren zieleni,
• wydzierżawienia na okres 1 roku części działki nr 411/5 obr. Złotokłos o pow. 800 m2 z przeznaczeniem pod użytkowanie 
rolnicze  oraz garaże i wiaty gospodarcze.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

01 marca 2019 r.
UiA.zp.6721.5.2019.pK

OgłOszenIe
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

części miasta piaseczno dla terenu dawnej zajezdni trolejbusowej 

INFORMACJA

Od 1 kwietnia stawka za odbiór odpadów zbieranych w sposób  
selektywny w gminie piaseczno wynosić będzie 27 zł od mieszkańca, 

zaś nieselektywny 54 zł od mieszkańca.
Decyzja o nowych stawkach podjęta została wobec nowych okoliczności jakie za- 

istniały na rynku gospodarki odpadami. Wcześniej, ze względu na zbyt wysokie ceny  
Burmistrz unieważnił przetarg na odbiór odpadów i zdecydował o podpisaniu z wyko-
nawcami tymczasowych umów do końca czerwca 2019 roku według cen znacznie 
wyższych niż do tej pory, jednak trochę niższych niż wynikające z przetargu.

system musi się samofinansować
Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach narzuca obowiązek ustala-

nia wysokości ponoszonych przez mieszkańców opłat na poziomie zabezpieczającym 
pokrycie kosztów funkcjonowania systemu. Wobec aktualnych cen na rynku wiąże się to  
z drastycznymi podwyżkami dla mieszkańców. Jest to problem globalny dotyczący całej 
Polski, a najbardziej dotyka gmin na Mazowszu. W niektórych miejscowościach ceny  
z przetargów wynosiły ponad 42 zł od osoby za odbiór odpadów posegregowanych.

stawki w gminie piaseczno
Ustalono nową, miesięczną stawkę opłaty na poziomie 27 zł od mieszkańca jeżeli 

odpady są segregowane oraz 54 zł dla osób nie segregujących. Odpowiednio wzrosły 
też opłaty za pojemnik dla właścicieli niezamieszkałych nieruchomości, oraz stawki 
ryczałtowe dla działek i domków letniskowych. – Wadliwe rozwiązania ustawowe, 
kilkukrotne podwyżki stawek na instalacjach przyjmujących odpady, niestabilność 
rynku, dziesięciokrotny wzrost opłaty środowiskowej, problem z ogromną ilością 
odpadów zielonych oraz spadek zainteresowania surowcami wtórnymi oraz wzrost  
kosztów pracy, to wszystko spiętrzyło się w gwałtowny wzrost stawek na rynku odbioru 
odpadów – wyjaśnia burmistrz Daniel Putkiewicz. – Powtarzamy przetarg, ale nie cze-
kamy też z założonymi rękami, szukamy możliwości współpracy z gminami ościennymi 
w rozwiązaniu problemu, planujemy też wykorzystać maksymalnie możliwości włas- 
nej spółki komunalnej – dodaje burmistrz.

Szczegóły dotyczące nowych stawek, oraz wzorów deklaracji dostępne są na stronie 
www.odpady.piaseczno.eu. Zawiadomienia ws. nowych stawek wysyłane będą pocztą. 

zmiana stawek 
za odbiór odpadów
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DAM PRACĘ 

MŁODYCH DO PRZYUCZENIA PRZY PRO-
DUKCJI I NA MAGAZYNIE W PIASECZNIE. 
GODZINY PRACY 08.00-16.00, SOBOTY, 
NIEDZIELE WOLNE. TEL. 509-045-212, 
KONTAKT@AQUA-TECH.COM.PL

PRACA W OCHRONIE PRUSZKÓW  
poszukujemy osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności do pracy przy 
ochronie małej budowy w Pruszkowie. 
Nie wymagamy doświadczenia.  
Dobre warunki pracy. Tel. 577 303 512

babIK sKp praca na myjni automatycz-
nej. nie wymagane doświadczenie ale 
zaangażowanie oraz umiejętność obsłu-
gi klienta.  sękocin nowy lub wilanów.  
Tel 662021324  

firma zatrudni elektromonterów; 
Kierowcę-Operatora dźwigu.  
602-653-398;22 201-19-01 

Firma budowlana o ugruntowanej pozycji 
na rynku budowlanym zatrudni murarzy 
oraz pomocników. tel; 881653821

Pracownik na skład budowlany,  
z uprawnieniami na wózki widłowe  
Chyliczki, tel. 600 284 250

Osobę do myjni samochodowej ręcznej  
i wulkanizacji. Gołków. Tel-605 303 484

Pracownik fizyczny-magazyn rusztowań 
Konstancin Jeziorna tel.502 782 558

pakowanie kosmetyków – praca  
dorywcza od marca w godz. 8.00-16.00 
lub 9.00-17.00 Szczegóły 725 258 529

Szukasz pracy? zapraszamy do nas  
na produkcję  – oferta stała  
lub dodatkowa - 725 258 529

Zatrudnię pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Łazach koło  
Magdalenki: tel. 506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl

poszukuję niani „au pair” do dzieci  
w wieku 6,9 i 12 lat w spokojnej  

dzielnicy londynu. praca w pon.-piat.  
w godzinach 15:00-20:00  

oraz 1 wieczór w tygodniu w zamian  
za zakwaterowanie, wyżywienie  
oraz cotygodniowe kieszonkowe.  

wolne weekendy. doskonała okazja  
do nauki języka i zwiedzania.  

Możliwość dorobienia w lokalnych  
kawiarniach i pubach. zapraszam!  

Tel. 602-612-302

opiekunka Seniorów w Niemczech - le-
galna praca, pełna organizacja wyjazdu. 
Akceptujemy język na poziomie podstawo- 
wym i organizujemy kursy niemieckiego od 
podstaw w Warszawie. Tel. 506 289 039, 
501 356 229, promedica24

zatrudnię ogrodnika, mile widziane 
doświadczenie i prawo jazdy kat. b, tel. 
511 126 841 

ZATRUDNIĘ KIEROWCĘ C+E obsługa HDS. 
Rozwózka materiałów budowlanych po 
piasecznie, tel. 609 115 711

Zatrudnię fryzjerkę (szkolenia) lub pod-
najmę stanowisko, tel. 501 143 827

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Firma ogrodnicza zatrudni doświadczo-
nych ogrodników, tel. 500 268 463

SZUKAM PRACY 
Emeryt bez nałogów dyspozycyjny  
własny samochód prawo jazdy kat.  
A B C+E tel. 883 743 407

USŁUGI 
Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki. 
tel.604 489 255 www.purterm.pl 
AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
- PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ, 
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339
usługi Koparkami, roboty ziemne 
504501605

Pracownia Tapicerska  
tel.502-908-661 www.tapicer-wolka.pl  

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 
Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315
postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 
Montaż, wymiana pokryć dachowych, 
naprawy. 603308185. 
docieplanie budynków. solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203
Glazura, terakota samodzielnie.  
Tel-694 126 583
Docieplanie budynków 795 96 96 96
Oczyszczanie działek, ogrodnicze  
519 874 891
Kominiarz tel. 500 214 632
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
przeprowadzki tel. 505 591 721
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Glazura, gres, spieki 601 21 94 82
Elektryk, tel-666 890 886
Studnie tel: 601 231 836
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 
Cyklinowanie, tel. 787 726 963
Wykończenia wnętrz, tel. 787 726 963

Posprzątam mieszkanie, biuro, dom,  
tel. 665 188 693
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Tynki, wylewki, piana pur,  
tel. 668 327 588   

KUPIĘ 
KUPIĘ CZARNE PŁYTY I KASETY MUZYCZ-
NE TEL. 501 781 933
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM 
Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup Aut Gotówka do ręki  

tel. 502 467 070 
skup aut, wszystkie marki.  
Tel-512 391 270 
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup Aut Najwyższe Ceny 503901642
Auto skup, tel. 513 323 123

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Kupię mieszkanie / kawalerkę (od 18 - do 
40 m2) - w każdym stanie technicznym 
i prawnym, może być do remontu, po 
spadkowe, zadłużone, komornik, bezpo-
średnio - za gotówkę tel. 575-969-758

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
Do wynajęcia loftowy lokal użytkowy  
o pow. 117 m2 na terenie kolejki wąsko-
torowej, piaseczno, ul. Sienkiewicza 14. 
Informacja - tel.: 781 995 901
2 pokoje z kuchnią i łazienką  
w chylicach tel. 601 32 25 52 
Pawilon 28m2 \”Pod Kopułą”\  
Szkolna 13c paw.18a 509 86 72 38
Kawalerkę w Górze Kalwarii,  
ul. Chopina. Tel-501 604 228
Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61
Magazyny w Antoninowie,  
ochrona całodobowa, tel. 604 470 270, 
604 470 370

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 
Działka z zabudowaniami o pow. 
1800m2+ media. Czarny Las koło Góry 
Kalwarii. Tel-669 604 446
Działkę budowlaną 3900m2 w Górze 
Kalwarii w atrakcyjnym położeniu  
i cenie. Tel-608 455 102
Działkę 1800m2, 30 zł metr, rolną 1ha, 
10 km od Góry Kalwarii. Tel-695 677 434
Nowy dom 144m, działka 1100m,  
Zalesie Górne/Ustanów, 502-344-309
Działkę budowlaną 808m2,  
Góra Kalwaria tel. 504 195 223
Działki budowlane 800 - 1200 m2  
Prażmów, tel. 602 77 03 61    

NAUKA 
Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 
psychoterapia Góra Kalwaria  
660 565 007  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl, 
1-konsultacja bezpłatna
leczenie pijawkami, runów  
ul. solidarności 49, tel-516 172 275    

FINANSE  
Pożyczki pozabankowe. Certyfikat KNF 
690-016-555  

OGłOSZENIA

O g ł O s z e n I e
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co zrobić, aby wsiadając do samocho- 
du znów poczuć się jak w nowym? 

Postaramy się odpowiedzieć na te py-
tania w rozmowie z właścicielem pia-
seczyńskiego oddziału Zadbanego Auta.
\\\   PP: wkrótce przyjdzie wiosna, 
co należy zrobić, aby wiosennie było 
również w naszym aucie?
Za: Aby „zaprosić” wiosnę do wnętrza, 
należy najpierw wszystko z niego wy-
jąć do pojemnika lub kartonu, ułatwi 
to dokładne sprzątnięcie i przy okazji 
znajdziemy pewnie kilka spisanych na 
straty drobiazgów.
\\\   PP: Tak to prawda, przy takiej oka- 
zji znajdujemy wiele zagubionych 
rzeczy, ale co dalej?

Za: Korzystając ze słonecznej aury war-
to wyprać i wysuszyć dywaniki w które 
wnikał brud i wilgoć, następnie należy 
dokładnie odkurzyć tapicerkę, wykła-
dziny przesuwając fotele, aby dotrzeć 
do trudno dostępnych miejsc, wszyst-
kie schowki i zakamarki bagażnika.  
Następnie trzeba przygotować nasz 
zestaw czyli płyn czyszczący i chłonne 
ścierki.
\\\   PP: czy muszą być to jakieś spe-
cjalistyczne preparaty? 
Za: Tak rekomendujemy zakup odpo-
wiednich środków, zwłaszcza, że są 
powszechnie dostępne, należy jednak 
pamiętać, aby dostosować odpowied-
ni środek do czyszczonej powierzchni, 

gdyż zbyt silny detergent może znisz-
czyć na przykład delikatną powierzch-
nię elementów pokrytych skórą lub 
powlokę antyrefleksyjną ekranów in-
formacyjnych. 
\\\   PP: Środki ostrożności, odpowied-
nie preparaty, a do tego na koniec 
mycie szyb od wewnątrz, efekt pew-
nie będzie pozytywny, ale co jeśli ktoś 
nie lubi lub nie ma czasu, aby spędzić 
dzień przy czyszczeniu auta?
Za: Wtedy pozostaje nam zlecenie wy-
konania takiej usługi specjalistom, rewi-
talizacja tapicerki skórzanej i wypranie 
wykładzin wymagają dużo czasu i cierp-
liwości, zapraszamy zatem do naszego 
piaseczyńskiego oddziału. 

Jesień i zima odbiły swoje piętno na wnętrzach 
naszych samochodów. Codzienna eksploatacja, 
podróżowanie z dziećmi czy zwierzętami mają wpływ 
na stan tapicerki i wykładzin. 

Wnętrza…

ZaPRaSZaMy: 
Piaseczno, ul. Geodetów 20, tel. 601 054 040 
www.zadbaneauto.pl 
e-mail: info@zadbaneauto.pl
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